
Referat fra Ikast Brande Jægerråds årsmøde 10-1-24 

Der var 21 fremmødte, lidt flere end sidste år. Blåhøj var ikke erepræsenteret. 

1. Jan Grønbæk blev valgt til dirrigent. Birgit Mortensen til referant. 
Dirrigenten kunne konstaterer at mødet var rettidig indvarslet. 

2. Ikke nødvendig i år. 
3. Bilag 1 
4. Bilag 2 
5. Bilag 3  
6. Valg af formand. Lars Bitch genopstillede og blev valgt med applaus. 
7. HB kandidat : vi indstiller Lars Jensen 

HB Suppelant :  Vi indstiller Steffen Toft Jensen. 
8. Lars Bitch skal have 1 navn fra hver forening + 1 supp fra Gludsted og 2 

supp fra Nr.Snede. 
9. Ingen forslag 
10. Jagt i generationer. 

Under den overskrift holdt Lars Jensen et indlæg om bl.a. jagttids 
debattens proces som køre fra 2023-24-25 og beslutningen tages i 2026. 
VFR´s kriterier: juridiske, biologiske og etiske overvejelser i forbindelse 
med nye jagttider. Bliver rødlistet dyr forstyrret af jagt på andre arter ? 
Sæler/skarv    fisker/jæger   regulering/jagt.    Hensynene er mange. 
Udsætning: mål for udsætning, skal bidrage til at styrke biodiversiteten. 
God debat om mulighederne, eller mangel på samme, for vildt 
striber/biotoper, læhegn, landbrug/jæger. 
Udsætning: ænder bliver forbudt om ikke så længe. Fasaner bliver der 
holdt øje med over en 10 årige periode. 
DJ har meldt sig ud af Bærdedygtig jagt, p.g.a. natursynet. Bæredygtig jagt 
laver store udsætninger og ingen biotop forbedringer. 
Dj ønsker bedre fasaner til udsæt, fugle med mulighed for at leve i naturen. 
Der har været medlemsfremgang i 2023. 
Jæger bladet udkommer 9 gange og i ændret udgave i 2024, p.g.a. ny 
postlov. 
Dj ´s hjemmeside vil blive forbedret, der vil komme mere hjælp til 
jægerråd og foreninger. 

11. Kreds arbejdet. 



Vi vil gerne have kort vej til kreds bestyrelsen og formanden, 
gennemsigtighed og åbenhed omkring beslutninger. 
Hvordan er indstillingerne til ny jagt tid på hind og kalv, då og kalv blevet til. 
Der har været møder for hele kredsen.  
Jagt tid på hjort vil blive debatteret på samme måde, så mød op og få 
indflydelse. 
Landsskuet 2024 her kommer en opfordring til alle foreninger om at stille 
op med foldere/reklame for jeres forening i info standen. 

12. Jan Grønbæk: Der er kommunemesterskab i Ruskær i 2024. Mød op 
og vær med til denne hyggelige dag. 
Lars Bitch; Vores kommune mangler tælle lav til alt vildt, har du lyst så 
kontakt Lars. 
LB spørger LJ om der kommer billige simkort fra DJ? Det er sværre end først 
antaget, men der arbejdes fortsat på sagen. 
Fra jægerrådet: hvorfor skal det være så dyrt at komme til kredsmøde ? 
STJ: Kreds 2 har prioteret det sådan, for at kunne holde flere forskellige 
møder. 
                                                                                                        Referat Birgit Mortensen. 
 


